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woord
TROTS. Zo heet het magazine dat voor je ligt en die naam hebben we niet 
toevallig gekozen. Want trots zijn we! Trots op wat we in de afgelopen 50 jaar met 
elkaar hebben neergezet. Sinds het prille begin, nu een halve eeuw geleden, is 
Kinderwoud uitgegroeid tot een prachtige, professionele organisatie met hart voor 
de ontwikkeling van het jonge kind. Dat is geweldig.

Voor

En ook best bijzonder, als je weet hoe we in 1971 
begonnen. De eerste stapjes richting Kinderwoud 
werden gezet door betrokken ouders die hun kinderen 
op de schoolperiode wilden voorbereiden. Dat 
kleinschalige peuterspeelzaalwerk breidde zich later uit 
met kinderdagverblijven en buitenschoolse opvang. Nu, 
50 jaar later, biedt Kinderwoud veel meer dan alleen 
opvang. Op al onze locaties krijgen kinderen een rijk 
ontwikkelaanbod waarmee ze zich kunnen ontplooien 
en tot bloei kunnen komen. Bij Kinderwoud laten we ons 
leiden door wetenschappelijke inzichten. Wist je dat 80% 
van de hersenverbindingen vóór het zevende levensjaar 
worden gelegd? Geen wonder dat het ontzettend 
belangrijk is om een kind juist in die eerste jaren 
zoveel mogelijk ontwikkelingskansen te bieden. Onze 
pedagogisch medewerkers spelen daarbij een belangrijke 
rol. Vandaar ook onze jubileumslogan: jong geleerd, 
samen gedaan. Kinderopvang is een professioneel vak 
geworden waarmee we echt van waarde zijn in het leven 
van een kind. En we blijven ons ontwikkelen, want de 
inzichten veranderen continu. Daarom zet Kinderwoud 
sterk in op opleiding en op bijblijven in het vak. 

We hadden ons jubileum afgelopen jaar graag 
groots willen vieren met onze medewerkers en 
samenwerkingspartners. Dat feest houden we nog 
tegoed! Mijn grote dank gaat voor nu uit naar onze 
professionals: de pedagogisch medewerkers die 
elke dag op de werkvloer een klein feestje bouwen 
voor de kinderen. Zij hebben de afgelopen twee jaar 
een monsterklus geklaard. Ondanks onzekerheid, 
arbeidskrapte en de continu wijzigende regels tijdens 
de coronaperiode hebben ze met elkaar de schouders 
eronder gezet. Dat maakt me trots. Ook onze 
samenwerkingspartners – tien onderwijskoepels en acht 
gemeenten – wil ik bedanken. Samen helpen we elkaar 
verder op weg richting nóg meer kwaliteit. En laat ik 

vooral de ouders niet vergeten. Om hun kind gaat het 
immers. Veel ouders zijn zeer betrokken en leveren een 
constructieve bijdrage aan ons werk.
 
Toen ik 14 jaar geleden aangesteld werd als directeur 
had ik nooit kunnen bedenken dat ik deze functie nu 
nog zou bekleden. Dat zegt iets! Wat mij betreft is het 
een van de mooiste banen die er zijn. Kinderopvang is 
enorm dankbaar werk. Het is werk met een ‘ziel’: samen 
creëren we de beste randvoorwaarden voor de volgende 
generatie. Dat maakt ons bevlogen en dat zie je terug 
in het hele DNA van Kinderwoud. We werken hard, en 
vanuit het hart. 

Hoe kijken we vooruit? Ik zie een toekomst voor me van 
minstens nóg eens 50 jaar Kinderwoud. Een toekomst 
waarin we nog intensiever en vanuit gelijkwaardigheid 
samenwerken met onze partners. En hoe mooi zou het 
zijn als we alle kinderen, ongeacht hun achtergrond, 
optimale ontwikkelingskansen kunnen bieden? Dat hoop 
ik van harte! In dit magazine nemen we je met prachtige 
verhalen en interviews graag mee in onze reis van toen 
naar nu. En je leest waar Kinderwoud anno 2022 voor 
staat. Ik wens je veel leesplezier!

Vanessa Weewer, directeur/bestuurder
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Duizenden jonge kinderen een fijne plek bieden 
en bijdragen aan hun ontwikkeling. Kinderwoud 
doet het elke dag weer, met veel plezier en trots! 
We geven kinderen spelenderwijs een stevige 
basis voor hun verdere leven. Hoe we dat doen? 
We vertellen het! 

Als kinderopvangorganisatie hebben we een fantastisch 
privilege: we mogen met jonge kinderen meewandelen in 
hun eerste levensjaren. Belangrijke jaren zijn het, waarin het 
kinderbrein zich razendsnel ontwikkelt. Een unieke kans voor 
ons om die breinontwikkeling samen met de ouders breed 
te stimuleren. En die kans grijpen we met beide handen aan. 

Op onze locaties voelen kinderen zich veilig en vertrouwd en 
krijgen ze alle ruimte om te ontdekken, te experimenteren en 
zich te ontwikkelen. 

Spelend leren, bewegen en muziek 
Kinderwoud laat die ontwikkeling niet aan het toeval over. 
Al 50 jaar zijn onze kernwaarden geborgenheid, eigenheid 
en zelfontplooiing. Mooie woorden, en daar blijft het niet bij. 
We maken ze concreet met onze speerpunten spelend leren, 
bewegen en muziek. Dat zijn belangrijke ingrediënten in al onze 
activiteiten en thema’s. We hebben ze niet zomaar gekozen. De 
wetenschap is het erover eens dat deze factoren grote positieve 
gevolgen hebben voor de ontwikkeling van het kinderbrein. 

Positieve effecten 
Ga maar na. Spelen, bewegen en muziek ontstaan vanuit 
een innerlijke motivatie en betekenen simpelweg plezier. Ze 
verbinden lichaam en geest en zorgen voor een geluksgevoel. 
Je wordt er blij van! Spelen, bewegen en muziek zijn goed 
voor de gehele ontwikkeling van het lichaam en het brein. Bij 
kinderen zien we een positief effect op het zelfvertrouwen, 
het zelfbeeld en het sociale gedrag. Als kinderen al spelend 
ontdekken en ervaringen opdoen, worden al hun zintuigen 
geprikkeld. Activiteiten op het gebied van spelen, bewegen 
en muziek maken actief en bieden ontspanning. Kinderen 
worden er vrolijk, flexibel en creatief van. De aanleg van nieuwe 
hersenverbindingen verloopt sneller en er ontstaat een betere 
communicatie tussen de beide hersenhelften. Win-win-win! 

Plezier staat voorop
Die gunstige effecten hebben op de langere termijn 
grote voordelen. Kinderen leren er allerlei belangrijke 
levensvaardigheden door. Ze leren zich beter te concentreren 
en kunnen dingen beter onthouden. Bovendien leren ze hoe ze 
zich moeten gedragen, hoe ze hun emoties kunnen reguleren 
en problemen kunnen oplossen. Ze kunnen zich beter inleven 
in andere mensen. Spelen, bewegen en muziek stimuleren 
ook nog eens het gebruik van taal en het denkvermogen. Wat 
een pluspunten! Hoe een kind zich op elk van deze gebieden 
ontwikkelt, is deels afhankelijk van wat het kind hierin 
aangeboden krijgt. Hoe jonger een kind met spelen, bewegen 
en muziek begint, des te groter het positieve effect op zijn 
brein is. Vroeg beginnen is dus de sleutel. En dat doen we bij 
Kinderwoud! Plezier staat daarbij altijd voorop.

Gezonde voeding: goed voor je lijf en je brein
Voor Kinderwoud staat geen enkel aspect van de kinderopvang 
op zichzelf. Wat we doen en aanbieden, ondersteunt onze 
speerpunten en daarmee onze kernwaarden. Een helder 
voorbeeld daarvan is gezonde voeding, eigenlijk een vierde 
speerpunt op zich. Ook gezonde voeding draagt namelijk bij 
aan de brein- en fysieke ontwikkeling van kinderen. Daarom 
hebben we daar veel aandacht voor. Als kinderen al op jonge 
leeftijd verantwoord eten en genoeg bewegen, is het voor hen 
een stuk makkelijker om die levensstijl te behouden als ze 
volwassen zijn. Heel waardevol! 

Samen ontdekken
Samen eten is een sociaal gebeuren. Ons motto is niet voor niets: 
‘Gezond eten is lekker en leuk!’ Door kinderen te betrekken bij 
het maken van gezonde maaltijden en tussendoortjes, leren ze 
hoe de producten heten, waar ze vandaan komen en hoe eten 

bereid wordt. Vaak vinden ze het opeten dan veel leuker. Onze 
pedagogisch medewerkers geven het goede voorbeeld als het 
gaat om het ontdekken van nieuwe dingen. 

De kook- en bakactiviteiten die we samen met de kinderen doen, 
zorgen ervoor dat kinderen elkaar inspireren. Als ze andere 
kinderen zien eten en proeven, willen ze zelf ook meedoen. 
De kinderen worden op deze manier op een ongedwongen 
manier uitgedaagd om iets onbekends te proeven. Zo leren 
ze verschillende soorten gezonde voeding kennen. Samen 
experimenteren, nieuwe dingen ontdekken en ervaren dat 
smaken verschillen: prachtige ontwikkelmomenten zijn dat!

Zelf kweken, zelf proeven
Bij Kinderwoud laten we ook zien waar groente en fruit vandaan 
komen. Zo werken we op onze locaties met moestuintjes. 
Van een paar potten met kruiden, groente en fruit tot echte 
moestuinen. Het onderhouden en oogsten doen we samen 
met de kinderen. Kinderen leren zo wat planten nodig hebben 
om te groeien. Grote kans dat kinderen ook willen proeven wat 
ze zelf gekweekt hebben. 

Soms zijn er speciale momenten waarop we een minder gezonde 
voedingskeuze maken, bijvoorbeeld rond de feestdagen. Om 
dit soort uitzonderingen te kunnen maken, werken we bij 
Kinderwoud met een zogenoemde ‘feestlijst’ voor bijzondere 
momenten. Bovendien zijn er ook veel gezonde alternatieven; 
gedroogd fruit of snoepgroente in plaats van snoep, een lekkere 
groentebodem voor de pizza… noem maar op!

Kinderwoud
Typisch

Gezonde voeding

Alle ruimte voor een  
optimale ontwikkeling! 
 Muziek

‘ Spelen, bewegen en muziek hebben 
gunstige effecten op de ontwikke-
ling van het jonge kind’

7650 jaarKinderwoud



De ruimte als derde pedagoog
We zijn ervan overtuigd dat een goed ingerichte ruimte op 
onze kinderopvanglocaties ervoor zorgt dat kinderen zich veilig 
voelen, zodat ze zich beter kunnen ontwikkelen. Een ruimte die 
goed is ingedeeld, functioneert als derde pedagoog, naast de 
kinderen zelf en de volwassenen. Dan komen kinderen tot rust, 
weten ze wat er van hun verwacht wordt, spelen ze langer en 
geconcentreerder en storen ze elkaar minder. Het werk van de 
pedagogisch medewerker wordt daarmee lichter. 

Onze visie op inrichting ondersteunt onze kernwaarden en 
speerpunten. Inrichting is in onze visie een impuls voor het 
kinderbrein! En daarmee een waardevolle kans die we niet 
willen laten liggen. Daarom creëren we onze Droomlocaties: 
locaties die helemaal naar onze visie zijn ingericht. Je leest er 
meer over in het artikel Visie op inrichting op pagina 16.

Thematisch werken
Een van de dingen die we de laatste jaren bij Kinderwoud 
bewuster inzetten om de brede brein- en talentontwikkeling 
van kinderen te stimuleren, is het thematisch werken. Viermaal 
per jaar werken de buitenschoolse opvang (BSO), peuter-
opvang (POV) en kinderdagverblijven (KDV) tegelijkertijd aan 
hetzelfde thema. 

Zo’n thema is een onderwerp waar kinderen in korte tijd 
waardevolle ervaringen en kennis over op doen. De verschillende 
ontwikkelingsgebieden staan hierbij centraal. Doordat we 
de thema´s aan al onze leeftijdsgroepen aanbieden, komen 
binnen een gezin meerdere kinderen op hetzelfde moment 
met een thema in aanraking. Zo ontstaan er thuis aan de 
keukentafel leuke gesprekken over wat de kinderen allemaal 
hebben beleefd. 

Koppeling met ontwikkelingsbehoeften
In de voorbereiding op een nieuw thema kijken onze 
pedagogisch medewerkers samen naar het doel van het 
thema en naar de samenstelling van de eigen groep. Met 
elkaar maken zij de koppeling tussen het aanbod en de 
ontwikkelingsbehoeften van de kinderen. Iedere groep van 
Kinderwoud werkt dus aan hetzelfde thema, maar wel op een 
eigen manier. Doordat we een tijd aan hetzelfde thema werken, 
gaat het thema meer leven. De kinderen leren nieuwe begrippen 
kennen en gaan deze begrippen vervolgens ook toepassen. 

DoenKids
Sinds 2020 werken we bij Kinderwoud met DoenKids. DoenKids 
is een database vol leuke, leerzame en uitdagende activiteiten 
voor kinderen. De pedagogisch medewerkers kunnen hierin 
gericht zoeken naar activiteiten die de ontwikkeling van de 
kinderen stimuleren. Zo zorgen ze ervoor dat deze activiteiten 
aansluiten bij de uitdaging waar de kinderen op dat moment 
behoefte aan hebben. 

Dat is een belangrijke meerwaarde van deze database en 
bovendien bevordert dit het bewust handelen van onze 
medewerkers. Via ons ouderportaal delen we de activiteiten-
programma’s met de ouders. Zo krijgen ouders een goed beeld 
van de activiteiten die we hun kinderen aanbieden. 

Voor- en vroegschoolse educatie
Onze pedagogisch medewerkers spelen een cruciale rol 
bij de ontwikkeling van de kinderen die aan hun zorg zijn 
toevertrouwd. Zij volgen nauwgezet hun ontwikkeling en 
kijken wat de kinderen nodig hebben. De medewerkers 
maken elk halfjaar een groepsplan; hierin staat aan welke 
ontwikkelingsgebieden en doelen de groep de komende 
maanden gaat werken. Kinderen die een extra steuntje in de 
rug nodig hebben, krijgen dat ook. 

Bewegen

Spelend leren

vve

Soepele overgang naar school
Een grote hulp bij die extra aandacht voor breinontwikkeling 
zijn de programma’s voor voor- en vroegschoolse educatie 
(vve) die we bij Kinderwoud gebruiken. Ze sluiten aan bij wat 
kinderen in hun ontwikkeling nodig hebben en zorgen ervoor 
dat het kind de overstap naar school soepel kan maken. 

Al onze POV-locaties en een aantal KDV-locaties werken volgens  
door de Kinderwoud ontwikkelde vve-werkwijze én maken 
gebruik van een vve-methode (Uk & Puk, Piramide, Peuterplein). 
Sommige locaties gebruiken een methode die binnen hun IKC 
(Integraal Kindcentrum) gangbaar is. Deze vve-programma’s 
werken ook met thema’s. De pedagogisch medewerkers 
stellen vanuit de doelen in het groepsplan voor elk thema een 
activiteitenprogramma op. Daarmee werken de kinderen zo’n 

vier tot zes weken. Natuurlijk betrekken we ook de ouders en 
verzorgers hierbij. We informeren ze regelmatig en bieden  
ze ideeën voor activiteiten die ze zelf thuis met hun kind  
kunnen doen. 

Kinderen spelen van nature en ze leren door te spelen. En ze 
leren vooral van elkaar en als ze plezier hebben. Geen wonder 
dat ‘Elke dag een mooie dag!’ de missie is van Kinderwoud. 
Vanuit plezier en spel ontstaan de mooiste dingen en daardoor 
kunnen kinderen zich optimaal ontplooien. We zijn er trots 
op dat wij met elkaar aan die prachtige ontwikkeling mogen 
bijdragen. Dát is typisch Kinderwoud! 

‘ We hebben een unieke kans  
om de ontwikkeling van het  
kinderbrein breed te stimuleren’

9850 jaarKinderwoud



Ook voor ons was  
elke dag een mooie dag 

Bij hun gezamenlijke afscheid in mei ontvingen Bettina en  
Harry woorden van dank en de nodige attenties. Wat vooral 
indruk maakte op de twee was het certificaat dat ze overhan-
digd kregen. Bettina, lachend: “We zijn officieel benoemd tot 
levenslang erelid van Kinderwoud. Daar ben ik enorm trots op.”  
“Ik ben van nature niet zo emotioneel, maar op dat afscheid 
moest ik toch wel een traantje wegpinken”, zegt Harry. “Je laat iets 
achter, het is echt je kindje. En je hoopt dat het goed blijft gaan.”  
Vol vertrouwen: “Maar het kindje kan al lopen, dat redt zich wel.” 
 
Prille basis
50 jaar Kinderwoud. Bettina en Harry maakten de afgelo-
pen 20 jaar van dichtbij mee, maar er was dus al een lange  
voorgeschiedenis. “In 1971 legden een paar ouders in  
Heerenveen de prille basis”, vertelt Harry. “Ze organiseer-
den peuteropvang, hoewel dat niet veel meer was dan ‘op de  
kinderen passen’.” Het was de tijdgeest, geeft Bettina aan. “Er 
waren toen nauwelijks regels voor kinderopvang. Besturen van 
kinderopvangorganisaties bestonden uit groepjes vrijwilligers. 
Van gedragscodes voor bestuurders en toezichthouders had 
nog niemand gehoord. De tussenschoolse opvang bestond 
letterlijk uit moeders die daar anderhalf uur gingen zitten.”  
 
LEGO-blokjes wassen
Zo’n dertig jaar later zijn er drie vestigingen van Stichting Kinder-
opvang en Peuterspeelzalen Heerenveen (SKEP). Skep-Directeur  
Co Schadron is op dat moment óók directeur van Stichting  
Kinderopvang Tytsjerksteradiel (SKT), eveneens met drie ves-
tigingen. Op een mooie dag in het jaar 2000 brengt Bettina, 
indertijd directeur van het arrondissement Leeuwarden, haar 
kinderen naar de SKT-locatie in Burgum en ziet daar een briefje 
hangen. “Co zocht een bestuurslid”, vertelt Bettina. “Die oproep 
triggerde me. Het leek me leuk om mee te praten, en de organi-
satie sprak me aan.” Tot dan toe doet het bestuur veel zelf, tot 
het schilderen van de kapstokjes en het thuis wassen van de  
LEGO-blokjes aan toe. “De tijd was rijp voor meer structuur en 
professionaliteit. Ik had het idee dat ik met mijn bestuurlijke 
ervaring iets kon toevoegen.”

Meer wet- en regelgeving
Rond die periode staat Harry – werkzaam als advocaat – een 
keer op de golfbaan met Co. Ze raken aan de praat. “Co zocht 
iemand met juridische en financiële kennis voor het bestuur 
van Skep”, blikt Harry terug. “Vooral omdat er steeds meer 
wet- en regelgeving voor de kinderopvang kwam. Hij wist dat 
ik met mijn achtergrond feitelijk en zakelijk was en een balans 
kon lezen. Ik had zelf geen kinderen, maar hield wel van nieuwe 
ontwikkelingen. Dus ik zei ja.”

Fusie
Het is het begin van een periode van grote veranderingen 
voor beide organisaties. Er volgen jaren van uitbreiding, groei,  
samenwerking met andere partijen en professionalisering. 
Zowel SKT als Skep behalen een kwaliteitscertificaat. In 2005 
wordt landelijk de Wet Kinderopvang ingevoerd en in datzelfde 
jaar fuseren SKT en Skep. De naam van de nieuwe organisatie: 
Kinderwoud. Na het overlijden van Co Schadron in 2008 volgt 
Vanessa Weewer hem op als directeur. De economische crisis 
en andere ontwikkelingen hebben de nodige impact op de kin-
deropvangbranche én op Kinderwoud. 

Missie
We richten ons op één krachtige kernboodschap: Elke dag een 
mooie dag! Het is onze missie om voor elk kind, elke ouder/
verzorger en elke medewerker van elke dag iets moois te maken. 

Pedagogische visie
Elk kind wordt GEZien! Vanuit de kernwaarden Geborgenheid, 
Eigenheid en Zelfontplooiing dagen we elk kind uit om spelender-
wijs nieuwe dingen te leren en zichzelf in een warme en geborgen 
sfeer te ontwikkelen. 

Corporate visie
We bieden rijke ontwikkelingskansen aan kinderen en onze 
medewerkers en streven hierbij naar een hoge kwaliteit. We zijn 
ingericht als een lerende organisatie en blijven onze vakkennis 
ontwikkelen. We zijn de expert op het gebied van opvang en 
pedagogiek en daarmee dé duurzame en toonaangevende 
samenwerkingspartner voor onderwijs, gemeenten en ouders.

Kinderwoud  
door de jaren heen

Bettina de Jong en Harry Poort: twee namen die onlosmakelijk 
verbonden zijn met Kinderwoud. Allebei waren ze ruim 20 jaar 
actief als toezichthouder. In die functie zagen ze Kinderwoud 
uitgroeien tot een volwassen kinderopvangorganisatie.  
In het jubileumjaar 2021 namen Bettina en Harry afscheid van 
Kinderwoud. Een dubbelinterview.

111050 jaarKinderwoud



Het bestuur werd later een Raad van 
Commissarissen en in 2012 een Raad van 
Toezicht. Als Raad vergaderden jullie zo’n 
tienmaal per jaar met de bestuurder. 
Wat was jullie rol?

Bettina: “Kort gezegd: toezien op het gevoerde beleid. De ont-
wikkelingen binnen en buiten de organisatie vroegen op alle 
fronten om scherper beleid. Hoe geven we leiding? Hoe ontwik-
kelen we de medewerkers? Welke procedures en protocollen 
hanteren we? En vooral: Hoe geven we de kinderopvang vorm?” 
 

Harry: “In feite waren we een soort monitor. Als onafhankelijke 
partij volgden we wat er in de branche en daarbuiten gebeurde 
en gaven we gevraagd en ongevraagd advies.”
Bettina: “Een van onze taken was ook het goedkeuren van de 
jaarrekening en de begroting. Daarnaast is de Raad werkgever 
van de bestuurder, Vanessa dus. Als voltallige raad waren we 
ook haar klankbord.”  

Wat vonden jullie belangrijk?
 
Bettina: “Kwaliteit. Dat woord gebruikten we aan die tafel  
van toezicht om de haverklap. Wij zeiden: investeer in de 
kwaliteit van mensen. Van leidinggevenden, van pedago-
gisch medewerkers. Dat gaat de organisatie versterken.” 
Harry: “… en onderscheiden in de markt.”  
Bettina: “Ook dat. Eigenlijk waren we al die jaren vooral be-
langenbehartiger van de kwaliteit van de organisatie. We zaten 
daar niet om op alles ‘ja en amen’ te roepen. Wel om de goede 
vragen te stellen en antwoorden te krijgen. Ik herinner me dat 
de organisatie op een bepaald moment de noodzaak zag om 
zich meer te ontwikkelen. In het beleidsplan stond innovatie 
dan ook met stip op 1. Maar wij zagen dat nergens terug in de 
begroting. Daar stelden we dus kritische vragen over.”  

Hoe werd jullie input ontvangen?
 
Harry: “Een randvoorwaarde om het werk als Raad en bestuur-
der goed en constructief te doen, is vertrouwen. Over en weer. 
Dat creëert een veilige sfeer om aan de vergadertafel open te 
kunnen discussiëren. Dat vertrouwen en die openheid waren 
er altijd. We probeerden tot een gezamenlijk gedragen mening 
te komen en dat verliep eigenlijk altijd harmonieus.” 

Bettina: “Het is mooi om te zien hoe we konden sparren. 
Vanessa is een uitstekend directeur. We constateerden op een 
bepaald moment dat de organisatie zich enorm ontwikkelde  
en dat Vanessa baat zou hebben bij meer kennis van bedrijfs-
kunde. Zij herkende dat en op ons advies ging ze weer studeren.  
Ze ging er helemaal voor en slaagde cum laude voor haar  
Master Bedrijfskunde aan Nijenrode.” 

Hoe heeft Kinderwoud jullie  
de afgelopen 20 jaar verrast?
 
Harry: “Door de ontwikkeling. Alleen al de omvang – de orga-
nisatie is enorm gegroeid. Maar groei op zichzelf is geen doel. 
De kwaliteit is overeind gebleven en daar word ik blij van.  
Kinderwoud doet het heel goed en heeft een uitstekende naam. 
Er staat echt wat.” 
Bettina: “Wat mij heeft verrast is de veerkracht van de organi- 
satie. De kinderopvang in het algemeen is vele malen ernstig  
bedreigd door ontwikkelingen in het land. Denk aan de  
financiële crisis, het kindermisbruikschandaal in Amsterdam  
en het vreselijke ongeluk in Oss met de Stint.”
Harry: “De branche lag toen onder een vergrootglas.”
Bettina: “En toch heeft Kinderwoud steeds opnieuw gedacht: 
hoe houden we onze kwaliteit hoog en hoe overwinnen we dit? 
Met elkaar hebben we een organisatie neergezet die flexibel en 
wendbaar is en voldoende kwaliteit heeft om stormen te door-
staan en er beter uit te komen.” 
Harry: “Innovatie is onderdeel van die kwaliteit. Er zijn binnen 
Kinderwoud altijd ideeën geweest om de kinderopvang toe-
komstproof te maken en meer te bieden dan alleen letterlijk 

opvang. Er is bijvoorbeeld veel aandacht voor breinontwikke-
ling en dat zorgt voor verdieping. De kinderopvang is zo steeds 
meer een brug naar het basisonderwijs en later het voorgezet 
onderwijs.” 

Hoe kijken jullie terug op jullie tijd  
in de Raad van Toezicht?

Bettina: “Met ontzettend veel plezier. Ik ben ook zeven jaar 
bestuurslid geweest van de Nederlandse Vereniging van  
Toezichthouders in de Kinderopvang. Dat doe je alleen als het 
onderwerp je interesseert.” 
Harry: “Ik heb in die 20 jaar hooguit twee vergaderingen  
gemist. Dat zegt wel iets!”

‘Al die jaren waren we
vooral belangenbehartiger

van de kwaliteit ’ 

‘De veerkracht 
van deze organisatie
heeft me echt verrast’

De jubileum-pay-off van Kinderwoud is: 
Jong geleerd, samen gedaan. Hoe zien 
jullie dat terug in de organisatie zelf? 

Bettina: “Kinderwoud is een volwassen, professionele organi-
satie geworden die de zaken goed voor elkaar heeft. Een leren-
de organisatie. Als er iets niet goed gaat, doen ze daar iets mee.” 
Harry: “En Kinderwoud rust niet op de lauweren, maar ontwik-
kelt zich door. De maatschappij verandert en vraagt nieuwe 
vaardigheden. Daar bereidt de organisatie zichzelf en de aan 
haar toevertrouwde kinderen op voor.”

Ooit was kinderopvang niet meer  
dan letterlijk ‘kinderen opvangen’.  
Waar staat Kinderwoud anno nu voor? 

Bettina: “Ik denk dan allereerst aan veiligheid. Aan uitdaging, 
warmte.”
Harry: “Plezier, ontwikkeling, lol, het opdoen van sociale vaar-
digheden.” 
Bettina: “De enorme meerwaarde van kinderopvang is het  
leren van die ‘social skills’. Een kind leert om zich op een  
fatsoenlijke manier te handhaven in een groep. Op je beurt 
wachten, ruzies oplossen door onderhandelen en praten,  
stil zijn, gezellig samen eten en assertief zijn.”
Harry: “De missie van Kinderwoud is ‘Elke dag een mooie dag’. 
Dat is Kinderwoud ten voeten uit. Als je dat kinderen mee kunt 
geven, doe je het goed.”

Tot slot, wat gaat er door jullie heen  
als jullie ergens de Kinderwoud-vlag  
zien wapperen?
 
Bettina: “Ik ben trots dat we overal bij betrokken zijn geweest.”   
Harry: “Elke dag een mooie dag – dat was het ook voor ons.”

‘Kinderwoud is volwassen
en heeft de zaken
goed voor elkaar’

Vakbekwame professionals
In ons jubileumjaar hebben we onze 500ste medewerker 
verwelkomd. Om de bewust bekwaamheid van onze mede-
werkers te vergroten, zetten we hoog in op opleiding en scholing. 
Want kinderopvang is een vak en bij het uitoefenen van een 
vak hoort een leven lang leren! We faciliteren daarom onze 
medewerkers in hun ontwikkelingsmogelijkheden. 

Brainwave
Wetenschappelijk onderzoek wijst uit dat onze breinontwikkeling 
ongeveer 25 jaar duurt en dat de leeftijd van 0 tot 6 jaar cruciaal 
is. Als kinderopvang spelen we daarbij een grote rol. Met 
project Brainwave vergroten we onze kennis over de werking en 
ontwikkeling van het kinderbrein en verhogen we de kwaliteit van 
onze kinderopvang. Ons opvang- en ontwikkelingsaanbod richt 
zich op het kinderbrein met Spelend leren, Bewegen, Muziek en 
Gezonde voeding.

Huisstijl
Onze huisstijl staat symbool voor onze visie op groei en 
ontwikkeling, voor dynamiek en voor onze veelzijdige en 
professionele aanpak. Het logo is opgebouwd uit bouwstenen; 
unieke vormen die staan voor de eigenheid van een kind en voor 
verbinding. De bomen, van klein naar groot, staan voor groei 
en ontwikkeling. Ze vormen een duurzame omgeving waarin 
we samenwerken met ouders, onderwijs en andere partners 
rondom het kind.
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Dita de Bos 

Koen Hassing en  
Anneke Postma-Hassing

Tineke Meter

Koen en Anneke, beiden werken ze bij Kinderwoud. Opgeteld al bijna 10 
jaar. Anneke begon direct na haar studie bij Kinderwoud. Na twee jaar is 
ze van werkgever gewisseld, maar het bloed kruipt waar het niet gaan 
kan. Inmiddels werkt ze alweer meerdere jaren bij ons als pedagogisch 
medewerker. Koen werkt als assistent-controller op het hoofdkantoor. 

Samen hebben ze drie kinderen. En dus dezelfde werkgever. Er wordt weleens gezegd 
dat een organisatie pas een echte organisatie is als er een ‘stelletje’ op de werkvloer is. 
Koen en Anneke, bedankt! “We hebben het beiden ontzettend naar ons zin binnen de 
organisatie. En met een totaal andere functie en rol binnen Kinderwoud kunnen we privé 
en werk goed gescheiden houden”, aldus Anneke.

Door de coronatijd kwamen deze twee werelden echter wel steeds dichter bij elkaar. 
“Koen is in zijn werk erg discreet. Hij besloot om in ons hok een ‘mancave’ te bouwen. 
Maar eenmaal in het hok wisten onze kinderen hem daar al gauw te vinden. Hij werd 
hierin creatief; ze hadden op een gegeven moment al hun knutselspullen in het hok 
bij papa. Ik was op dat moment zwanger en kwam thuis te zitten qua gezondheid. Hij 
combineerde dus papa-zijn, huiswerk en zijn eigen werk. Naast assistent-controller zou hij 
een geweldige pedagogisch medewerker kunnen zijn!”, glundert Anneke trots.

Net als Koen en Anneke hebben veel ouders en medewerkers zich in coronatijd moeten 
aanpassen aan de veranderde maatregelen. “Het is een pittige periode geweest, maar 
het heeft ons ook veel gebracht. Het mooie is dat we ook tot nieuwe inzichten in de 
kinderopvang zijn gekomen, en daarmee zijn we aan de slag gegaan. Ik denk dat ‘Elke dag 
een mooie dag’ voor ons beide geldt, zowel als medewerker van Kinderwoud maar ook als 
gezin. Tenslotte zijn er elke dag lichtpuntjes, groot en klein. En soms hoef je ze niet eens te 
zoeken, je kunt ze ook gewoon zijn!”

Dita de Bos heeft een bijzondere combifunctie. Zij werkt ’s och-
tends op OBS Het Slingertouw en ’s middags op onze locatie BSO De 
Bosplaats. Beide gevestigd in De Spil in Heerenveen. Kortgezegd: ze 
is een vast, vertrouwd gezicht voor veel schoolkinderen. Maar als we 
inzoomen op haar functie, zien we dat het veel meer is dan dat. Het is 
een unieke samenwerking tussen twee professionele instituten, en 
het biedt tal van voordelen.  

“Ik word vanuit Kinderwoud gedetacheerd naar OBS Het Slingertouw waar ik werk als 
onderwijsassistent. Ik werk op verschillende groepen en met verschillende leerkrach-
ten”, vertelt Dita. Na schooltijd is ze aanwezig op de BSO, op deze manier ziet ze veel 
kinderen de hele dag door. “Ik krijg een beter beeld van de kinderen, omdat ik ze zowel 
op school als op de BSO zie.” 

En andersom zien de kinderen Dita ook vaak. Daarom is ze voor veel kinderen een ver-
trouwd en bekend gezicht. Het mes snijdt in dit geval dus aan beide kanten. Voor veel 
kinderen staat Dita synoniem aan veiligheid en continuïteit en legt ze een brug tussen 
school en de opvang. “En ook de contacten met ouders op de BSO zijn waardevoller 
dan op school, omdat school sommige ouders nauwelijks ziet.”

Tijdens een schooljaar begeleidt Dita een specifiek aantal kinderen extra. Een meisje 
dat op school minder goed meekomt, een jongetje dat het lastig vindt om zich te uiten; 
om maar twee voorbeelden te noemen. Dita loopt gedurende de dag op school rond en 
kan waar nodig de kinderen extra begeleiden. En ook op de BSO is er extra ruimte en 
aandacht voor de sociaal-emotionele ontwikkeling van deze kinderen. 

Een goed voorbeeld van interprofessionele samenwerking dus, waarbij de ontwikkeling 
van het kind centraal staat. Leerkrachten en pedagogisch medewerkers die samen het 
beste met het kind voor hebben en een bredere, integrale begeleiding kunnen aanbie-
den. “Ik vind het gewoon een hele mooie vorm op deze manier en ik hoop dat we het in 
de toekomst nog veel meer gaan zien.”

Op pagina 33 vind je  een QR-code naar  
een podcast waarin Dita vertelt over  
interprofessioneel samenwerken.

Oud-medewerkster Tineke Meter heeft 28 jaar bij Kinderwoud gewerkt.  
Als we kijken naar de opvang van toen en nu is er veel veranderd. En ‘onze’ 
Tineke heeft daar persoonlijk een steentje aan bij gedragen. Ze vertelt ons 
graag haar bijzondere verhaal.

“In 1978 startte, op initiatief van de ‘Rode Vrouwen’ en vakbondsvrouwen, de gesubsidieerde 
buitenschoolse opvang in De Turf in Heerenveen. In 1979 ging ik daar zelf ook aan de slag!”, vertelt 
Tineke trots. “Naast de BSO in De Turf startten we iets later met opvang voor jonge kinderen. Er 
waren al wel peuterspeelzalen, maar die waren voor kinderen vanaf 3 jaar. Nu hadden we een 
opvangaanbod van halve dagen voor kinderen in de leeftijd van 1,5-2 tot en met 4 jaar, dat bood 
de werkende ouder nieuwe mogelijkheden.”

Zwanger op pad met de wethouder
“Het liefste wilden we natuurlijk hele dagen opvang voor deze groep. En daarnaast wilden we ook 
heel graag opvang voor baby’s aanbieden. Helaas kregen we daarvoor nog geen subsidie. Om 
het toch voor elkaar te krijgen ben ik toen – ik was op dat moment al zwanger – samen met de 
wethouder op de trein richting Den Haag gestapt. Een avontuur met resultaat: we kregen subsidie 
voor babyopvang in Heerenveen! Mijn dochter Siri was uiteindelijk de eerste baby op de eerste 
babygroep (locatie De As) in Heerenveen.”

De opvang draaide eerst vooral op vrijwilligers
In de opvang waren destijds vooral vrijwilligers en mensen via regelingen aan het werk. De kinderen 
werden overal vandaan opgehaald: lopend of op de fiets. Er was zelfs één vrijwilliger die de kinderen 
ophaalde in zijn prachtige Amerikaanse Chevrolet! “Door de jaren heen is de organisatie steeds meer 
geprofessionaliseerd en groter geworden en kwamen er steeds meer mensen in dienst. Ik ben er 
trots op dat er - na al dat werk en pionieren - nu zo’n kwalitatieve kinderopvangorganisatie staat!”

Kinderwoud biedt meer dan opvang. Dat laten we elke  
dag zien op onze locaties. Maar ook uit de verhalen van onze  
(oud-)collega’s blijkt dat het 50-jarig bestaan van Kinderwoud  
een enorme prestatie is, en zeker niet vanzelfsprekend. Al vanaf 
het prille begin maken onze medewerkers het verschil en zorgen 
ervoor dat we zijn wie we zijn: een innovatieve, krachtige en 
kwalitatieve kinderopvangorganisatie. We hebben zoveel mooie 
verhalen te vertellen, lees maar mee!  

 verhalen...
van medewerkers

Bijzondere
Ken of heb jij ook een bijzonder 
verhaal? Laat het ons weten via 
communicatie@kinderwoud.nl!
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In een goed ingerichte groepsruimte kunnen kinderen zich optimaal 
ontplooien. Dat biedt prachtige ontwikkelingskansen! Kinderwoud 
wil kinderen die kansen bieden. De organisatie heeft daarom een 
heldere visie op inrichting, die vertaald is in het project Droomlocatie. 
Inmiddels heeft een aantal locaties de metamorfose tot Droomlocatie 
ondergaan. We vragen Projectmanager Facilitair Annelies Folkersma en 
Clustermanager Alma Dedic naar de visie achter de Droomlocaties. 

Een kinderopvanglocatie associeer je doorgaans niet zo snel 
met het begrip ‘rust’. Maar wie Kinderwoud-locatie ’t Arends-
nest in Hurdegaryp binnenkomt, zou zomaar verrast kunnen 
worden. De ruimte heeft nog het meest van een sfeervolle 
woonkamer. Planten, mooie hanglampen, een gezellig rond 
kleed en speelse ronde poefjes – het lijkt wel thuis. Fris witte 
meubeltjes staan uitnodigend tegen warmgroene muren. In 
lage kastjes en kubussen zijn speelgoed en werkjes van kinde-
ren aantrekkelijk uitgestald. In de verschillende hoekjes spelen 
kinderen ontspannen en plezierig samen. 

Vroege breinontwikkeling
De prettige sfeer en de fijne hoekjes in ‘t Arendsnest zijn  
een bewuste keuze. Kinderwoud wil kinderen optimale  
ontwikkelingskansen bieden en zet daarom in op een rijke 
speel-leeromgeving. Dat heeft alles te maken met de brein- 
ontwikkeling van kinderen. Wetenschappelijk onderzoek laat 
zien dat het kinderbrein al heel vroeg belangrijke hersen- 
verbindingen legt. Die heeft een kind nodig om later een gezonde  
en succesvolle volwassene te zijn. Die eerste jaren zijn dus  
ontzettend belangrijk. En hoe de kinderhersenen zich  
ontwikkelen, hangt sterk af van de ervaringen die een kind al 
vroeg opdoet en de ontwikkelingskansen die het krijgt.

Ruimte als derde pedagoog
In de visie van Kinderwoud speelt de ruimte waarin kinderen 
verblijven een grote rol bij die ontwikkeling. “We realiseren ons 
niet altijd wat een ruimte met ons doet”, legt Projectmanager  
Facilitair Annelies Folkersma uit. “Neem een supermarkt: daar 
zijn de ruimtes en gangpaden zo ingericht dat je onbewust 
wordt gestimuleerd om producten te kopen. Hetzelfde principe 
geldt voor de ruimtes waarin we kinderen opvangen. We kun-
nen de inrichting ervan bewust inzetten om kinderen nieuwe 
kennis en ervaring op te laten doen en zo het kinderbrein te 
stimuleren.” Goed ingerichte ruimtes op onze kinderopvang- 
locaties zorgen ervoor dat kinderen zich veilig voelen”, zo 
vervolgt Annelies. “Ze gaan dan beter, geconcentreerder en  
rustiger spelen. Door de heldere structuur in de ruimte weten  
ze wat er van ze ‘verwacht’ wordt. De ruimte fungeert op die 
manier als derde pedagoog, naast de kinderen zelf en de  
pedagogisch professionals.” 

Droomlocatie
Sinds een paar jaar geeft Kinderwoud met het project Droomlo-
catie nog meer handen en voeten aan deze visie op inrichting. 
In dit meerjarige project worden Kinderwoud-locaties stap voor 
stap veranderd in een Droomlocatie. De ruimtes op Droomlo-
caties zijn zo ingericht dat ze kinderen alle kansen bieden om 
te ontdekken, te experimenteren, zichzelf te zijn en zich op alle 
ontwikkelingsgebieden te ontplooien. De primeur voor de me-
tamorfose tot Droomlocatie was voor locatie ’t Arendsnest in 

Hardegarijp. De pedagogisch medewerkers hier kregen vooraf 
de vraag om mee te denken over de elementen die een Droom-
locatie zou moeten bevatten. Een interieurarchitect met kennis 
van kinderopvang vertaalde die input en andere ideeën in een 
basisconcept.
 
Dynamisch proces
“Ons uitgangspunt is het spel van de kinderen zelf”, vertelt 
Clustermanager Alma Dedic over dat concept. “Daar voegen we 
zo min mogelijk prikkels aan toe. Het is dus nadrukkelijk geen 
kwestie van materialen en meubels aanvinken in een catalogus. 
In de kern willen we kinderen vooral de ruimte en mogelijkheid 
bieden om te bewegen en echt tot spel te komen. Dat bereik 
je om te beginnen door duidelijke hoeken te creëren voor zo-
wel uitdagend als rustig spel. We zorgen ervoor dat speelgoed 
beschikbaar is op de plek waar het gebruikt wordt, niet in een 
centrale kast. Zo voorkom je dat kinderen heen en weer ren-
nen, gaan ‘slepen’ met speelgoed en steeds worden afgeleid.” 

Kinderwoud en  
visie op inrichting

‘ Een kind dat zich geborgen 
en gezien voelt, kan bloeien’

‘De ruimte fungeert als derde pedagoog, 
naast de kinderen zelf en de  
pedagogisch professionals’
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‘Het uitgangspunt is  
altijd het spel van de  

kinderen zelf’ 

“We bieden verder een combi van hoge en lage zitmeubels.  
Kinderen kunnen zittend én staand werken en spelen. Door te
staan, gebruiken ze hun hele lichaam. Verder hebben we ronde
kleden op de vloer. We merken dat kinderen enorm naar ronde
vormen trekken en er graag op spelen. Logisch; zo’n kleed biedt
geborgenheid.”

“Daarnaast hebben we ronde poefjes. Ideaal voor jonge kinde-
ren, ze kunnen nog niet rustig zitten.” Annelies: “En dat hoeft 
ook niet, dat vinden wij niet nodig.” Alma: “Ze kunnen er lekker 
op wiebelen – een manier om prikkels te verwerken. We be-
dachten de poefjes eigenlijk voor in de kring. We zien nu dat 
de kinderen er eigenlijk van alles mee doen: stapelen, ervan 
af springen…” Annelies: “En dat is helemaal prima! De ontwik-
keling van dit concept is een dynamisch proces: we bedenken 
iets en kijken hoe het in de praktijk werkt. Het is belangrijk dat 
wij en de pedagogisch medewerkers het gedrag van de kinde-
ren blijven zien. Als de kinderen geconcentreerd blijven spelen, 
werkt een idee.”

Huiselijk
Wat opvalt in de inrichting is dat de lage kasten zijn vervangen 
door hangende kasten. Annelies: “Dat levert extra vloeropper-
vlak op. In de kasten ligt minder speelgoed dan voorheen, en 
daardoor spelen kinderen langer en geconcentreerder. De me-
dewerkers wisselen het speelgoed regelmatig, zo blijft er uit-
daging.” 

Als er op een locatie ruimte is, komt er een podium. Anders een 
kleinere verhoging. Fijne plekken voor kinderen om op te staan, 
te kruipen, te dansen en te spelen. “Het gaat er om dat we kin-
deren ervaringen meegeven”, zegt Annelies. “Verder zijn onze 
Droomlocaties erg huiselijk, bijvoorbeeld door het kleurgebruik 
en de materialen. Het paars en groen uit het Kinderwoud-logo 
komt in een zachte variant terug. Ook de lampen en planten 
zijn een bewuste keuze: die geven verticale duiding van de af-
zonderlijke hoeken en dat geeft rust.”  

Spel van kinderen observeren
Na ’t Arendsnest was locatie Duinterpen in Sneek aan de beurt 
en inmiddels is de derde Droomlocatie, De Bosplaats in Heer-
enveen, bijna een feit. “De ontwikkeling van een Droomlocatie 
is een proces”, vertelt Alma. “En daar betrekken we de pedago-
gisch medewerkers bij. In het geval van ’t Arendsnest hebben  
we de medewerkers ook moodboards laten maken van hun 
droomruimte. Daaruit kwamen elementen zoals het witte  
meubilair, de zachte kleuren en speelhuisjes en die komen nu 
op iedere Droomlocatie terug.” 

Pantoffels 
Hoewel elke Droomlocatie vaste elementen heeft, verschilt 
de inrichting per locatie. Het is dus echt maatwerk. Alma: “Op 
toekomstige Droomlocaties begint het traject met het rustig 
observeren van de kinderen. Hoe spelen ze? Welke hoeken ge-
bruiken ze, welke minder? Vervolgens kijken we samen met de 
medewerkers zo objectief mogelijk naar de ruimte. Hoe ziet die 
er eigenlijk uit? Dan gaan we schetsen. 

Ook bekijken we de materialen die er zijn. Het speelgoed bij-
voorbeeld. Vroeger dachten we vaak: hoe meer speelgoed, hoe 
beter. Toch leert de ervaring dat volle bakken speelgoed voor 
een kind onoverzichtelijk zijn. Een kind komt pas tot spel als 
er overzicht is. Daarom volgt na zo’n inventarisatie een gro-
te opruim-, weggooi- en schoonmaakronde.” Het is niet altijd 

makkelijk om dingen die er al jaren zijn, op te ruimen. Soms  
hebben medewerkers daar ook wel moeite mee, geeft Alma 
aan. “Begrijpelijk.” 

“Toch merkten we bijvoorbeeld op ’t Arendsnest dat toen de 
ruimtes leger werden en de schilder zijn werk had gedaan, er al 
veel meer rust kwam. Een fijne basis voor een rijke speel-leer-
omgeving. Met de komst van lampen en planten kreeg de lo-
catie steeds meer een warm thuisgevoel voor zowel kinderen 
als de volwassenen. Medewerkers gingen ineens pantoffels 
dragen! We zien nu dat alle hoeken goed benut worden. De kin-
deren zoeken hun eigen interesse op en worden niet gestoord 
in hun spel. Daar gaat het om.” 

Het verhaal dragen
De ontwikkeling tot Droomlocatie werkt het beste als de peda-
gogisch medewerkers het verhaal begrijpen en dragen, merken 
zowel Annelies als Alma. “De medewerkers zijn een belangrijk 
onderdeel van dit verhaal”, zegt Annelies. “De ruimte inrichten 
als derde pedagoog ondersteunt hun werk. Als zij dat beseffen, 
gaat het idee echt leven.” Alma: “De rol van de medewerker is 
volgend: kijken wat het kind doet en daarbij aansluiten.” 

“Een voorbeeld daarvan kwam voorbij tijdens de eerste brain-
storms over de Droomlocatie op ’t Arendsnest. De medewer-
kers hadden de ervaring dat als ze een baby verschoonden in 
een andere ruimte, de peuters hen achterna liepen en bij de 
deur gingen staan. Ze kwamen op het idee om de peuters af 
te leiden met een spiegel aan de wand en een kleurtje op de 
muur. Dat idee hebben we uitgevoerd en het werkt perfect. Een 
prachtig én praktisch voorbeeld van het observeren van het ge-
drag van kinderen en dat vertalen naar iets leuks. Het maakt 
me enorm trots als ik zie hoe dit team het verhaal draagt.” 

Plezier en betrokkenheid
Op termijn komen alle Kinderwoudlocaties aan bod in Project 
Droomlocatie. “Het is prachtig dat we kinderen zo optima-
le ontwikkelingskansen kunnen bieden”, zegt Annelies. “De 
eerste vier levensjaren gebeurt er zó veel in de ontwikkeling 
van een kind. Alle ervaringen die kinderen in die periode op-
doen, zorgen voor meer hersenverbindingen – zandpaadjes 
worden een snelweg. Zo belangrijk voor hun latere leven! En 
daar mogen wij als kinderopvang bij zijn. Een geweldige kans 
waar we trots op zijn en die we willen benutten.” “Dat vraagt 
bewuste bekwaamheid van medewerkers. Zien en weten wat 
je groep en het individuele kind nodig heeft”, vult Alma aan. 
“En het vraagt plezier en betrokkenheid. Plus samenwerking 
met de ouders; we zijn partners in de opvoeding.”

De grootste voldoening geeft het kind zelf. Alma: “Het doet 
mij goed om te zien dat kinderen blij bij ons naar binnen ren-
nen en de hele dag door graag bij ons zijn. Dan hebben we 
veel bereikt.” “Het draait om het kind”, beaamt Annelies. “Een 
kind dat zich geborgen en gezien voelt en veilig is, kan bloei-
en. Als ik zie dat een kind op de grond helemaal gelukkig ligt 
te chillen met zijn benen op een poefje, denk ik ‘Yes!’. Dáár 
doen we het voor.” 
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50 jaar Kinderwoud en dat vieren we! 
Met versieringen, cupcakes, spandoeken 
en een speciaal thema ‘Feest!’.

Yes, feestpakketten voor alle  
locaties! Hiermee konden  
ze hun locatie feestelijk  
aankleden en heerlijke  
jubileumcupcakes bakken.

Ons hoofdkantoor werd verrast door 
prachtige felicitaties (kunstwerken!), 
gemaakt door de kinderen van al  
onze locaties.

Wie jarig is trakeert! Directeur Vanessa Weewer reikte 
een cheque ter waarde van  € 3.000,- uit aan Regina 
Valk van Stichting Jarige Job.

Een klein bedankje voor onze medewerkers. 
Samen met hen brengen we de kinderen  
tot bloei.

Ook onze bussen kregen een ‘jubileumjasje’!

in beeld
Een foto zegt meer dan 1000 woorden, toch?  
We geven je graag een kijkje in ons jubileumjaar!

Ons jubileumjaar
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Kinderwoud Beweegt! Een week vol leuke, feestelijke activiteiten waarin bewegen en vooral 
plezier centraal stonden. De speciale zweetbandjes kwamen goed van pas!

Ouders werden uitgenodigd voor een gratis 
webinar ‘Ouderschap is jongleren’ door 
Suzan Ketner. Tips & tricks om alle ballen 
tegelijk in de lucht te houden.

In het kader van de Kinderwoud  
Boomplantdag heeft iedere locatie een 
boom geplant. De bomen zijn onderdeel  
van een groter duurzaamheidsplan.

Ook Tomke was in 2021 jarig! Op onze 
peuterlocatie It Healtsje in Jubbega werd 
het speciale Tomke-feestkoffertje gebracht 
én geopend. Het koffertje met boekjes en 
materialen is een cadeautje van Tomke voor 
alle peuteropvanglocaties en kinderopvang-
plekken in Friesland. 

Het thema ‘Feest!’ werd afge-
sloten met, hoe kan het ook 
anders, een feestje! Een eindop-
dracht waarbij alle groepen los 
konden gaan. 

Er zijn heerlijke 
jubileumcupcakes 
gebakken. Mmm...!

Wie jarig is 
trakteert!
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Liza: “Ik ben sinds augustus 2000 gastouder, al ruim 20 
jaar alweer. Ik ben destijds begonnen via Gastouderbureau 
Smallingerland, wat later The Nanny en Catalpa werd. Catalpa 
ging helaas in 2014 failliet en Kinderwoud wilde de gastouders 
en vraagouders overnemen. Ik heb toen met meerdere 
gastouderbureaus contact gehad, maar heb me na een prettig 
kennismakingsgesprek als franchise gastouder bij Kinderwoud 
ingeschreven.”

Waarom ben je gastouder geworden?
Irina: “Ik heb de opleiding tot agogisch medewerker gedaan. 
Het was mijn doel om les te geven op een ZMOK-school. 
Uiteindelijk kwam ik in de zorg terecht en daarna in een aantal 
(kleding)winkels in Sneek. Totdat mijn man een spotje over 
gastouders op TV zag en zei: “Irina, is dat niet wat voor jou?!” Van 
het één kwam het ander, ik heb me als gastouder ingeschreven 
bij Kinderwoud en kort daarna ben ik begonnen! Het is heel fijn 
dat mijn partner mij bij deze overstap steunde, het is in dit werk 
wel nodig dat het gezin erachter staat.”

Liza: “Ik heb twee dochters en als echtgenote van een zeeman 
stond ik er vaak alleen voor. Mijn meiden waren van 7.00 uur 
‘s ochtends tot 18.00 uur ‘s avonds bij een gastouder, omdat ik 
om 8.00 uur op mijn werk moest zijn. Ik miste mijn kinderen 
overdag zo erg dat ik besloot om het over een andere boeg 
te gooien. Na een gesprek bij het gastouderbureau was de 
beslissing snel gemaakt: ik werd gastouder. Binnen een maand 
was er een koppeling. Beste beslissing ooit!”

Ouders die een kleinschalige opvang in een huiselijke sfeer zoeken, zijn al sinds 1990 bij ons aan het 
juiste adres. Ons gastouderbureau biedt flexibele opvang voor kinderen van 0 tot 13 jaar, bij circa 100 
gastouders in Noord-Nederland. En daar thuis gaat het er dan misschien wat anders aan toe dan op 
het kinderdagverblijf, maar in de basis draait het ook bij de gastouders van Kinderwoud altijd om de 
ontwikkeling van het kind. We spraken met Irina Zandstra en Liza Blaam. 

Gastouders
aan het woord

Waarom kiezen ouders voor een gastouder?
Irina: “Flexibiliteit. Het kleinschalige, het huiselijke, hetzelfde 
gezicht. En ik ben nooit ziek, ik klop het af. Ik heb me in al die 
jaren slechts een paar keer moeten afmelden voor begrafenissen 
en toen mijn dochter ernstig ziek was. Verder plan ik altijd alle 
afspraken buiten mijn opvangtijden.”  

“Ik mag niet meer dan zes kinderen tegelijkertijd opvangen, maar 
er zijn veel aanvragen. Ik kan elke dag wel van 7.00 tot 19.00 
uur vol zitten. Een aantal ouders is zelfs op andere tijden gaan 
werken zodat ze hun kinderen toch bij mij kunnen brengen. Ik 
heb nu in totaal 20 kinderen, soms een uurtje voor schooltijd en 
anderen een hele dag. Vaak zijn het ouders die flexibele opvang 
nodig hebben. Ik hou alles bij in een papieren agenda, maar ik 
weet eigenlijk uit mijn hoofd precies wanneer welk kindje komt.”

Liza: “Voor veel ouders is een kinderdagverblijf niet geschikt, 
omdat zij bijvoorbeeld onregelmatige diensten hebben die 
meer flexibiliteit vragen dan een KDV of BSO kan bieden. Andere 
ouders vinden het kleinschalige juist prettig. Er zijn veel redenen 
te bedenken. Het moet vooral goed en vertrouwd voelen en dan 
zijn beide keuzes de goede.”

Wat vind je prettig (of minder prettig) aan  
de samenwerking met Kinderwoud? 
Irina: “Het persoonlijke contact. Ik werk alleen met Kinderwoud 
en het contact met Rosa en Lola, en daarvoor Janneke en Nadia, 
is gewoon heel prettig. De lijntjes zijn kort en als er wat is, kan ik 
er gelijk terecht en wordt het snel opgepakt. Ondanks dat er in 
de afgelopen jaren dus nieuwe mensen kwamen, is het contact 
altijd heel persoonlijk gebleven.” 

Liza: “Kinderwoud voelt als een warme organisatie. Ik werk 
als franchiser uitsluitend voor Kinderwoud. Dat is mijn 
keuze, ik heb altijd via één bureau gewerkt. Ik heb met de 
medewerkers een prima band en alles is goed geregeld. De 
bemiddelingsmedewerkers kennen je persoonlijk, zijn oprecht 
geïnteresseerd in de gastouder en haar gezin en onthouden wat 
er speelt. Heel persoonlijk dus.”

Wat maakt jouw werk als gastouder zo  
bijzonder, wat zijn de pareltjes van het werk?
Irina: “De kinderen. Volmondig! Het is zo mooi als ze van jongs af 
aan bij je komen, je bouwt echt een band met ze op. Je biedt ze 
vertrouwen en veiligheid, wat je geeft krijg je van ze terug. Maar 
ze helpen elkaar ook, wijzen elkaar op de regels, ontwikkelen 
hun sociale vaardigheden. Kinderen die thuis alleen zijn, 
moeten soms wat wennen in de groep, maar ze leren daardoor 
bijvoorbeeld ook op hun beurt wachten en delen. Alle begin 
is moeilijk, maar ze leren het wel. Kinderen zijn onbevangen, 
eerlijk, het is mooi om te zien hoe ze zich ontwikkelen.” 

“En naast de kinderen ook de ouders! Ik krijg van de ouders ieder 
jaar een groot kerstpakket, daarvoor hebben ze een speciale 
app in het leven geroepen. Dat waardeer ik ontzettend. Bij mijn 
10-jarig jubileum heb ik een groot feest gegeven. Ik heb al ‘mijn’ 
kinderen en ouders van die eerste 10 jaar uitgenodigd. Ik wilde 
ze echt in het zonnetje zetten. Uiteindelijk ben ik zelf overladen 
met cadeaus en hebben ze mij in het zonnetje gezet!”

Liza: “Ja, absoluut de kinderen! Kinderen zijn puur. Je maakt als 
gastouder een deel van de ontwikkeling van de kinderen mee, 
je kunt ze iets meegeven waar ze de rest van hun leven wat 
aan hebben. Zo herinner ik mijn allereerste koppeling nog heel 
goed: de meest bijzondere en verrassende koppeling uit mijn 
loopbaan. Ik had me net ingeschreven en voldeed op geen enkel 
punt aan het lijstje met ‘eisen’ van de vraagouder. De gastouder 
moest het liefst van middelbare leeftijd zijn, geen kleine kinderen 
hebben en sowieso geen huisdieren. Ik was jong, had twee hele 
kleine kinderen en had een grote, onstuimige boxer. Oeps!”

“Toch besloot de bemiddelingsmedewerker haar gevoel te 
volgen en ons aan elkaar te koppelen. Tijdens het eerste 
kennismakingsgesprek liep onze hond rondjes om ons heen 
en zat één van mijn meisjes de hele tijd huilend bij mij schoot. 
Maar het klikte! We ontdekten dat onze kinderen nagenoeg even 
oud zijn. Tijdens het tweede bezoek met de ouders en kinderen, 
was er gewoon direct een match! Onze kinderen zijn uiteindelijk 
samen opgegroeid, hebben samen op school en zwemles 
gezeten en we zijn nog steeds bevriend met elkaar!”

Kinderwoud bestaat 50 jaar. Wat is er door de 
jaren heen veranderd in de gastouderopvang?
Irina: “Op het moment dat ik begon was het inschrijven en 
klaar, de regels waren toen nog niet zo streng. Toen er meer 
regels kwamen, was mijn diploma voldoende. Ik heb me bij  
de gemeente inschreven als gastouder en heb een cursus  
kinder-EHBO gedaan. En de GGD kwam bij mij langs voor een 
controle. Dat doen ze nog steeds één keer in de zoveel tijd. 
Alleen maar goed.”

Liza: “Er zijn veel meer regels. Prima regels. Eerst het maximale 
aantal kinderen. Ik had op een gegeven moment een elftal 
(inclusief mijn eigen dochters). Op twee kleintjes na gingen ze 
naar school en konden ze ontzettend goed met elkaar spelen. 
Nu zou ik het nooit weer zo doen, maar het was wel een 
geweldige tijd! Ook moest ik vanaf 2011 een opleiding hebben 
om gastouder te mogen zijn, dus heb ik in 2010 een opleiding 
gevolgd. Ik vind het niet meer dan logisch dat je geschoold moet 
zijn en moet bijscholen om bij te blijven.”

Kun je kort iets over jezelf vertellen?  
Irina: “Mijn naam is Irina Zandstra. Ik ben 50 jaar en ik ben 
al 30 jaar gelukkig met dezelfde man. Samen hebben we drie 
dochters van 22, 19 en 17 jaar, ze wonen allemaal nog gezellig 
thuis. We wonen in Sneek.”

Liza: “Mijn naam is Liza Blaam-Mast. Ik ben 52 jaar, getrouwd 
met een zeeman en we hebben samen twee volwassen dochters 
die al het huis uit zijn. We wonen in Drachten en hebben twee 
honden, een aantal kippen en een aquarium.”

Hoe lang ben je gastouder?
Irina: “Zo’n 13 jaar.. De kinderen zijn ermee opgegroeid, 
onze jongste was nog geen vier. Toen mijn kinderen ouder 
werden, pasten ze wel eens op bij de ouders als die ’s avonds 
oppas nodig hadden. De jongste volgt nu zelf de opleiding tot 
gespecialiseerd pedagogisch medewerker.” 

Liza Irina
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1 oktober 2021. Het is een datum die zowel  
Kinderwoud als OBS De Treffer in het geheugen 
gebeiteld staat. Op die dag ging de eerste paal 
voor IKC de Treffer in Gorredijk de grond in. 
Een mijlpaal, letterlijk en figuurlijk, na jarenlang  
samenwerken en plannen smeden. “Het was een 
lange weg”, vertelt Kinderwoud-clustermanager 
Jitske de Boer. “Nu is er eindelijk iets zichtbaar. We 
zijn er ontzettend blij mee.” “Ik ben opgelucht dat 
het zo ver is”, zegt Felix van Ginkel, schoolleider 
van OBS de Treffer. “Het pand is natuurlijk nog  
in aanbouw, maar we hebben het punt bereikt  
dat onze droom werkelijkheid wordt.” 

Partners onder één dak
De opzet van het nieuwe IKC is inderdaad een 
droomplan. Op een prachtige zichtlocatie verrijst 
de komende maanden een gebouw waar het kind 
centraal staat. Zowel De Treffer als Kinderwoud 
– met kinderdagverblijf, peuteropvang en buiten-
schoolse opvang – krijgen hier een plek. Niet meer 
als naaste buren, zoals de afgelopen vier jaar het 
geval was, maar als partners onder één dak. De ar-
tist impression toont een fris, stoer pand met veel 
lichtinval in een natuurlijk, groen decor. In en om 
het gebouw is alle ruimte voor bewegend leren, 
lerend spelen en sportiviteit. Geen toeval, want 
‘Bewegend leren en natuurlijk fit’ is het motto van 
OBS De Treffer. Ook Kinderwoud legt de focus op 
(brein)ontwikkeling en ontdekkend spelen en le-
ren. Een perfecte match dus. Felix: “Op deze nieu-
we locatie past onze gezamenlijke jas eindelijk.” 

Intensieve samenwerking
Onderwijs en kinderopvang waren lange tijd 
gescheiden werelden. Een IKC bouwt een brug 
tussen die eilandjes. Niet alleen leven school en 
kinderopvang samen in één pand, er is in een IKC 
ook sprake van een intensieve samenwerking tus-
sen de partijen. Zo’n tien jaar geleden ontstonden 
er al plannen voor twee IKC’s in Gorredijk. Het eer-
ste, Kindcentrum Loevestein, opende de deuren in 
2016. Hier zijn School Loevestein en Kinderwoud 
samen gevestigd. De realisatie van het tweede IKC 
had door politieke en plaatselijke ontwikkelingen 
iets meer voeten in aarde, maar nu is het dan zover. 

Doorgaande lijn
Een goede ontwikkeling, vinden zowel Kinderwoud als De Treffer.  
Jitske: “Het grote voordeel van een IKC is dat een kind al vanaf 
babytijd in beeld is bij de kinderopvang én school. Beide par-
tijen ‘omarmen’ hetzelfde kind. En in het belang van dat kind 
kun je het beste samen optrekken in één doorgaande lijn.” Dat 
heeft veel voordelen, weet Jitske. “Vroeger was de stap om op 
je vierde naar de basisschool te gaan, groot. In een IKC ver-
loopt die overgang veel soepeler. Peuters hebben al eens een 
aai over hun bol gehad van de juf van groep 1, ouders kennen 
school al van gezamenlijke activiteiten. Een kind dat extra zorg 
nodig heeft, is bovendien al vroeg ‘gezien’. Pedagogisch mede-
werkers, leerkrachten en Intern Begeleiders werken samen om 
het individuele kind te bieden wat het nodig heeft.” Felix: “We 
hebben daarin een gedeelde verantwoordelijkheid. Ik zie het 
als ideaal dat we de kinderen die later bij ons op school komen, 
nu al om ons heen hebben.”

Een intensieve samenwerking tussen kinderopvang en het onderwijs: 

dat is het ideaal van Kinderwoud. Kinderwoud participeert daarom 

steeds vaker met scholen in een Integraal Kindcentrum (IKC), Zoals in 

Gorredijk, waar op dit moment een tweede IKC in aanbouw is. Vanaf de 

zomer van 2022 gaan Kinderwoud en OBS De Treffer in dit pand onder 

één dak verder. ‘Hier komt het beste van twee werelden samen.’

Kinderwoud en  
samenwerken  
in een IKC

‘We omarmen  
allebei hetzelfde kind’ 

‘We waren al 
samen, en straks 

nog meer één’
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Gewoon doen
Het IKC maakt de samenwerking tussen De Treffer en 
Kinderwoud dan wel officieel, de twee werelden mengden zich 
op de oude locatie al steeds vaker. “Kinderwoud zit nu vier 
jaar naast De Treffer en die periode hebben we al een soort 
relatietherapie met elkaar gehad”, lacht Jitske. “Samenwerking 
gebeurt hier heel natuurlijk en laagdrempelig”, vervolgt Felix. 
“We begonnen in twee aparte units, maar zijn in de loop der tijd 
volop samen gaan optrekken. Gewoon door het te dóen. Samen 
Sint en Kerst vieren, elkaar aflossen in de pauzes. We hebben 
een gezamenlijk schoolontbijt, werken met dezelfde thema’s 
en organiseren samen sportdagen. Kinderen van groep 3 lezen 
voor bij de peuters. Pedagogisch medewerkers drinken koffie 
met leerkrachten, oudere leerlingen spelen samen met jongere 
kinderen. Kinderwoud is in de afgelopen vier jaar behoorlijk uit 
haar jasje gegroeid. Daarom hebben wij onze oude koffiekamer 
verbouwd en daar zitten nu acht peuters. Het is geen wij-zij-
verhaal, het is ‘ons’.”

De samenwerking richting een IKC vindt voor 
Kinderwoud en De Treffer vanuit een gedeelde visie 
plaats, in plaats van puur uit praktische overwegingen.  
Welke meerwaarde heeft dat, vinden jullie? 
Felix: “De Treffer profileert zich als ‘Bewegend leren-school’ 
en daar sluit Kinderwoud heel mooi bij aan. Pedagogisch 
medewerkers doen mee aan trainingen rond bewegend leren. 
Het werkt enorm verbindend als je de dag erna kinderen van de 
bovenbouw bezig ziet met wat er is geleerd en je verderop de 
peuters op hun niveau hetzelfde ziet doen.”
Jitske: “Die speelrijke leeromgeving past goed bij ons: ook 
wij hebben de focus op bewegen en actief zijn. Het kind staat 
centraal en zowel De Treffer als Kinderwoud wil het beste uit 
dat kind halen.”
Felix: “In het Kindcentrum is dat profiel vanaf de baby- en 
peutergroepen tot de bovenbouw en BSO duidelijk zichtbaar. 
Dat is het idee.”

Wat vraagt samenwerken in een IKC 
van beide partijen?
Jitske: “Respect, over en weer. Een gevoel van gelijkheid, elkaars 
meerwaarde zien. Dat ervaren we bij De Treffer trouwens heel 
sterk, vanaf dag 1.”
Felix: “Je moet in gezamenlijkheid dingen beleven. Een mooi 
voorbeeld is opnieuw zo’n studiedag. Als je tijdens een oefening 
op zo’n dag met elkaar hebt staan overgooien met een bal is de 
drempel weg. Je leert elkaar als leerkrachten en pedagogisch 
medewerkers beter kennen en dat schept een band. Dan vraag 
je de week erna op het schoolplein net even iets makkelijker 
hoe het weekend was.”
Jitske: “De medewerkers moeten het uitvoeren. Zij moeten 
ook plezier hebben in samenwerking. Dat gebeurt in de praktijk 
ook. Je ziet nu al IKC’s waar de onderwijsassistent ‘s morgens in 
de klas staat en ‘s middags op de BSO werkt.”

Welke kansen biedt verregaande samenwerking? 
Felix: “Het verdubbelt de creativiteit. Als onze leerkrachten om 
tafel gaan met pedagogisch medewerkers van Kinderwoud, 
komen er veel meer ideeën los.” 
Jitske: “Je benadert thema’s ook eens vanuit een andere 
ontwikkelingshoek. Zo organiseerde Kinderwoud al een tijdlang 
‘Modderdag’, iets nieuws voor De Treffer. School is toen bij ons 
initiatief aangesloten. Uit zulke samenwerkingen ontstaan 
mooie dingen. Ouders hebben het er samen over. En als ze 
zowel een kind bij ons in de groep als op school hebben zitten, 
vertellen die thuis aan de eettafel trots hetzelfde verhaal. 
Dat is prachtig. En zo zijn er meer kansen. De Treffer heeft 
bijvoorbeeld echte sportleerkrachten; het lijkt ons interessant 
om zo’n sportleerkracht in te zetten voor ons naschoolse 
aanbod.” 

Het is nog even wachten voor het IKC klaar is. 
Waar verheugen jullie je het meest op?
Felix: “Om daadwerkelijk te zien wat we ooit met elkaar 
bedacht hebben. Zo komt er in het nieuwe gebouw een 
klimwand die geschikt is voor alle leeftijden. Ik zie het voor 
me: ‘s morgens klimmen er een paar peuters, geholpen 
door grotere kinderen, ‘s middags hangt er een jongen 
uit groep 8 aan. Geweldig. Of de sintelbaan in school: 
daarop kunnen we ook binnen met elkaar de Daily Mile 
rennen. Ik kan ook niet wachten om kinderen op de 
Active Floor te zien. Dat is een interactieve beweegvloer 
met programma’s voor baby’s tot en met kinderen uit 
de bovenbouw. Het is mooi dat we die voorzieningen 
gezamenlijk gaan gebruiken.” 
Jitske: “We gaan elkaar als kinderopvang en school straks 
letterlijk ontmoeten op het centrale themaplein. We 
waren al samen, en zijn straks nog meer één met elkaar.”

Wat is jullie hoop?
Jitske: “We krijgen een fantastisch gebouw en een 
prachtig, groen schoolplein. Een beter visitekaartje 
kunnen we niet laten zien. We hopen dat ouders voor ons 
kiezen omdat ze onze visie waarderen.” 
Felix: “Mijn wens is dat kinderen bij ons op een originele 
en creatieve manier kunnen opgroeien en een prettige 
tijd hebben. Met elkaar vormen Kinderwoud en De 
Treffer een soort minimaatschappij. We hebben een 
enorme diversiteit aan mensen en kinderen. Dat maakt 
het mooi, want zo is de samenleving ook. We hopen dat 
we ze op een fijne en sportieve manier voorbereiden op 
de wereld. Ouders brengen letterlijk hun liefste bezit naar 
ons. Veiligheid staat daarom voorop. En hoe mooi is het 
dan dat die veilige lijn niet doorbroken wordt? Het IKC 
zorgt daarvoor. Het is all inclusive onder één dak.” 

‘Het is niet meer 
wij-zij, maar ons’

Hoe krijg je de mensen op de werkvloer 
mee in die ‘kruisbestuiving’? 
Felix: “Dat is een groeiproces. Een schoolteam moet er 
bijvoorbeeld vaak aan wennen dat er na schooltijd nog kinderen 
in het gebouw zijn.”
Jitske: “Normaal is er dan rust, nu stuiteren de kinderen van de 
BSO in het rond. Gelukkig zien de leerkrachten van De Treffer 
de meerwaarde van het over en weer helpen van elkaar.” 
Felix: “Dat vereist dus wel dat je elkaar kent en vertrouwt. Als 
die connectie er is, maakt dat lawaai van de BSO niet meer uit. 
En dan denk je bijvoorbeeld ook niet meer in termen als ‘een 
fietsje van school’ of ‘materiaal van Kinderwoud’. Bij ons is dat 
gevoel van ‘samen’ er inmiddels helemaal.”

‘Een IKC biedt  
all inclusive  

onder één dak’
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Edward van der Velde

 Jubileumlied Kinderwoud
Pak je jasje, je tas, neem je knuffel ook mee
We gaan weer op reis en dit doen we niet alleen
Het is tijd om te gaan, jong geleerd samen gedaan!

We springen, dansen, zingen en klimmen altijd
We kruipen, we rollen, pas op dat je niet uitglijdt
Ga dus allen maar staan, jong geleerd samen gedaan!

Alweer 50 jaar samen met elkaar
Oh wat zijn wij blij, ja dit vieren wij
En dat doen we heel dit jaar
Samen feesten met elkaar
Een feest voor jong en oud, allemaal bij Kinderwoud

50 jaar 
Kinderwoud
50 jaar
Kinderwoud
50 jaar
Kinderwoud
50 jaar

Pak je fruit of je groente, neem gezond eten mee
Een appel of peer en we eten niet alleen
Eet een grote banaan, jong geleerd samen gedaan!

We spelen en leren de hele dag door
We knutselen, we gymmen en zingen nu in koor
We gaan er tegenaan, jong geleerd samen gedaan!

Alweer 50 jaar samen met elkaar
Oh wat zijn wij blij, ja dit vieren wij
En dat doen we heel dit jaar
Samen feesten met elkaar
Een feest voor jong en oud, allemaal bij Kinderwoud

50 jaar 
Kinderwoud
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Bij een 50-jarig jubileum hoort natuurlijk een lied! Onze getalenteerde 
collega Edward van der Velde schreef en componeerde het jubileumlied 
voor ons. Ook maakten we er een heuse videoclip bij, de clip is 
opgenomen op onze locatie Duinterpen in Sneek. Het lied is ontzettend 
enthousiast ontvangen: het is volop gezongen, er is muziek gemaakt, 
gedanst en gesprongen. Wat een feestje was het! 

“De kinderen reageerden heel verrast toen ze erachter kwa-
men dat ik degene ben die het lied heeft gemaakt. Als ik dan 
ineens begon mee te zingen, keken ze me heel verwonderd 
aan”, glundert Edward. “Ik werk als pedagogisch medewer-
ker bij Kinderwoud, maar daarnaast maak ik ook muziek op 
de verschillende groepen. Muziek bevordert hun breinont-
wikkeling. Extra bijzonder dus, dat ik aan het jubileumlied 
van Kinderwoud mocht meewerken.”

Twee passies, één geweldige uitdaging
Edward heeft twee passies: pedagogiek en muziek. En dat 
kan hij perfect combineren in zijn functie bij Kinderwoud. 

Het jubileumlied was daarbij een geweldige uitdaging. “De 
melodie en de muziek had ik al snel. Ik heb de gitaar erbij 
gepakt, ben wat akkoorden gaan spelen, fluiten en neuriën 
tot ik iets leuks had. Dat was de basis, daarna ben ik met 
woorden gaan spelen of het paste. Een nummer schrijven is 
altijd een puzzel, het moet rijmen maar ook lekker “rollen”. 
De reacties op het nummer zijn allemaal positief: je wordt 
er vrolijk van en dat was precies het doel van het nummer!”

Lees Edward’s volledige verhaal op onze jubileumsite: 
www.kinderwoud.nl/50jaar. Scan mij en bekijk de videoclip 

van het lied én vind de  
bijbehorende bladmuziek.
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Zo super blij met mensen zoals jullie! 
Mensen die met hun hart werken en 

plezier hebben in hun werk.

De thema’s spreken aan!

We hebben zaken gehad waar we 
tegenaan liepen, maar dit werd 
altijd goed opgepakt door de locatie. 

De vrijwilligers zijn goud waard, vooral hier op de peuteropvang.  
Een erg verbindende factor, met een hart van goud. 

Mijn zoontje was doodongelukkig op de groep 
waarop hij geplaatst was. Door de leidsters  
fantastisch opgepakt en hem een plekje in de  

andere groep gegeven waar hij zich thuis voelt.

Ze kennen je kind! 
Dat is zo fijn! 

Het personeel is 
fantastisch en ik 
zou mijn zoontje 

aan iedereen 
toevertrouwen.

Al onze kinderen gaan en gingen 
met veel plezier naar de opvang. 

Ze voelen zich er thuis.
Er worden leuke activiteiten aangeboden.

Onze dochter is erg blij met 
de juffen, ze vertelt thuis 

vaak over ze.

Wij zijn super tevreden, enige wat we een beetje jammer vinden 
is dat de mentor van ons kind naar een andere groep gaat. 

Complimenten voor de leidsters die hier veel begrip voor hadden.

Regels zijn steeds belangrijker 
geworden, mede door corona. 

Dit ging in het begin wel  
wat ten koste van het gewone  

contact, dat is erg jammer.

Bij vragen zijn de medewerkers zo 
geduldig en reageren ze super snel!

We zijn heel blij dat we de overstap hebben 
gemaakt naar Kinderwoud. Het is leuk te zien dat 

onze zoon het naar zijn zin heeft op de opvang.
Super tevreden over heel  

Kinderwoud. Zowel de administratieve  
kant als de leidsters op locatie.  
Iedereen super lief en begaan.

Mijn kinderen worden 
echt gezien bij jullie.

Lieve, betrokken medewerkers en een  
mooie speelleerruimte voor de peuters.

Ouders 
aan het 
woord
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Brainstormsessie  
‘De toekomst van de kinderopvang in Friesland’

Met, voor en door ouders 
 

Interprofessioneel 
samenwerken 

Onze locatie De Bosplaats in Heerenveen 
is gevestigd in een gebouw waar ook OBS 
Het Slingertouw, CBS De Burcht, Talant 
en Meriant zitten. Onze medewerker 
Dita is pedagogisch medewerker op 
De Bosplaats én onderwijsassistent bij 
OBS Het Slingertouw en weet als geen 
ander hoeveel voordelen dit heeft. Ze 
ziet bepaalde kinderen op school én op 
de opvang waardoor ze een goed beeld 
van ze heeft. De kinderen waarderen een 
bekend gezicht en het contact met ouders 
is gemakkelijker.

In een podcast vertelt 
Dita de Bos, samen 
met Femke van der Linden 
en Linda van der Veen, 
over interprofessioneel 
samenwerken. 

Op pagina 12 lees je meer over Dita.

Opening De Natuurschuur
Op 4 september 2021 heeft wethouder Hedwig Rinkes van de gemeente 
Heerenveen De Natuurschuur geopend. Kinderen willen graag naar buiten 
en vinden het fijn om te weten wat er in de natuur gebeurt. De Natuurschuur 
helpt daarbij door middel van excursies, lessen en buitenschoolse activiteiten. 
Vrijwilligers en professionals bieden onder schooltijd lessen en excursies aan 
basisschoolleerlingen aan. Na schooltijd is het een plek voor buitenschoolse 
natuuractiviteiten. Op zaterdagen zijn er geregeld excursies van het Instituut 
Voor Natuureducatie (IVN). De Natuurschuur bevindt zich in de Overtuin in 
Oranjewoud en is een samenwerking van IVN, NME Drachten/ Heerenveen, 
basisscholen, Ateliers Majeur, gemeente Heerenveen, de bijenvereniging  
en Kinderwoud. 

Ons ‘nieuwe jasje’
 
Ons 50-jarig jubileum leek ons hét moment om te starten met de ontwikkeling van 
een ‘nieuw jasje’. De kogel was door de kerk, Kinderwoud krijgt een nieuwe huis-
stijl! In 2021 begonnen we met de strategie en het ontwerp van de nieuwe huisstijl. 
Begin november toetsten we de opties voor ons nieuwe logo aan de kinderen van 
twee locaties. Aan de jongere én wat oudere kinderen en ook de ouders zijn we 
niet vergeten. Wat leuk om al hun meningen te horen. Wat hebben we er veel aan 
gehad! De eerste uitingen zijn inmiddels in de nieuwe huisstijl ontwikkeld. Houd 
ons in de gaten, want ons ‘nieuwe jasje’ zie je nu steeds vaker voorbij komen.

Zomerschool Kinderwoud
Spelen, ontdekken én leren in de zomervakantie!
 
Afgelopen zomer organiseerde Kinderwoud een zomerschool voor kinderen die het vve-programma 
(voorschoolse educatie) volgen. Door de coronacrisis hebben deze kinderen lange tijd niet van het 
educatieve aanbod van de kinderopvang kunnen profiteren. Daar hebben we iets aan gedaan! Op 
de lokale zomerschool hebben de kinderen met elkaar gespeeld, ontdekt én geleerd. De activiteiten 
stonden veelal in het teken van het thema ‘De zomer’. De kinderen zijn hierdoor goed voorbereid het 
nieuwe schooljaar ingegaan.

Bewegen, spelen en  
leren op de Active Floor 
Op locatie De Bosplaats in Heerenveen is ons beweegaanbod 
dit jaar uitgebreid met de innovatieve Active Floor. Dit houdt in 
dat er interactieve en uitdagende spellen op de vloer worden 
geprojecteerd. De kinderen kunnen de spellen zelf bedienen met 
hun handen en voeten. Kinderen van alle leeftijden worden op 
deze manier motorisch en zintuiglijk geprikkeld, maar ook hun 
cognitieve vaardigheden worden gestimuleerd. Buitenspelen 
staat nog altijd hoog in het vaandel, met de interactieve Active 
Floor dagen we de kinderen nu ook binnen uit om in beweging 
te komen. Lees het volledige artikel op onze website. 

Samen gedaan

We hebben op woensdag 29 september 2021 een 
ontzettend inspirerende sessie gehad met de bestuurders 
en wethouders van onze samenwerkingspartners! Onder 
leiding van ‘Man met snor’ hebben we gebrainstormd 
over een toekomstbestendige en duurzame visie op 
kinderopvang en samenwerking in Friesland. Er zijn 
goede gesprekken gevoerd en inspirerende gedachten 

uitgewisseld. Onze standpunten en inzichten zijn duidelijk 
en het is mooi om te zien dat er veel overeenkomsten 
zijn. We willen er gezamenlijk de schouders onder zetten: 
dat schept de juiste voorwaarden om ook daadwerkelijk 
optimale ontwikkelingskansen te bieden aan de kinderen 
in onze provincie. Wordt vervolgd!

We vinden het erg belangrijk dat ouders en verzorgers  
meedenken én ons adviseren over de opvang van hun 
kind(eren). Daarom zijn de Centrale Oudercommissie (CO) 
en de Lokale Oudercommissie (LO) erg waardevol. 

De Centrale Oudercommissie
De CO vertegenwoordigt alle ouders van de kinderen.  
De leden komen verspreid uit de regio. De CO heeft regel- 
matig overleg met het management en de directie, 
waar onderwerpen als het aanbod en de tarieven aan  
bod komen. 

De Lokale Oudercommissie
De LO bestaat uit ouders van de peuteropvang, de kinder- 
opvang of buitenschoolse opvang, afhankelijk van de 
opvangvormen die de locatie heeft. De leden van de 
LO vertegenwoordigen alle ouders van de kinderen van 
de desbetreffende locatie. Ze denken actief mee met 
Kinderwoud en met elkaar willen we de opvang nog meer 
verbeteren. 
 
Met, voor en door ouders!
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